
Referat - Generalforsamling 
på Drejet 2023 

Dagsorden  
1. Valg af dirigent  

2. Bestyrelsens beretning  

3. Regnskab og fastsættelse af kontingent  
Obs: Den store post i regnskabet på 8400 kr. dækker dels over, at vi har fået reserveret og be-
talt for 5x brænde, hvoraf vi har pt. modtaget én af disse, samt over skyldige beløb for bræn-
de, som hører til tidligere regnskabsår. 

4. Valg af medlemmer til bestyrelsen 
▪ Eva og Espen er på valg. Begge genopstiller 

5. Valg af suppleanter  

6. Valg af revisor  

7. Indkomne forslag	

• 	Fordeling	af	stamuger	ændres	fra	2024	(Se	bilag	1)	

• Frist	for	at	melde	ind	på	stamuge	rykkes	for	alle	uger	til	1.	maj	

• Ændring	af	bookingregler	(Se	rød	markering	i	bilag	2)	

8. Eventuelt  



Referat: 

Punkt 1: 

Anders blev enstemmigt valgt som dirigent. Til generalforsamlingen var der 21 
stemmeberettigede medlemmer. 

Punkt 2: 

I år har vi haft følgende runde fødselsdage i familien:  
Ellen, Rasmus og Audun er fyldt 20 år  
Mikkel og Louise er fyldt 50 år  
Anne fylder 70 år, Ulla 90 år og Bodil 95 år  

Leonora er fyldt 18 år  

Nye familiemedlemmer – Arthur og ?  

Den 19. april 2023 døde Egil. Vi holder 1 minuts stilhed i mindet om Egil.  
  
Huset er blevet brugt aktivt i det forløbne år og over sommeren er familieugerne 
blevet brugt. Vi har fortsat meget fin belægning i huset, og det bruges hele året af 
familien. 

Bestyrelsens fokusområder det forgangne år har været: 

• Få bookingsystemet godt i gang i overgangen, hvor Mette skulle overtage 
den 1/1-2023. 

• Få den nye bestyrelse i gang på vores poster, hvor der er kommet ny kasse-
rer og sekretær. 

• Installation af vores nye solcelleanlæg. Dette blev en lidt længere proces end 
påregnet. Efter forudgående undersøgelse og indhentning af tilbud, valgte vi 
x-sol som installatør. Og efter flere forsøg blev anlægget installeret den 11/7 
2023. Bestyrelsen arbejder videre med anlægget, da det skal installeres i et 
skab eller en boks, dette er under udvikling. Der er også bestilt ekstraudstyr, 



som vil gøre det enklere at betjene systemet. Anlægget tændes og slukkes 
som hidtil på toiletrummet. 

• Opdatering af mailliste - medlemslisten, da vi fortsat oplever, at der er en del 
medlemmer vi ikke har opdaterede mailadresser på. 

• Få samlet vores aktiviteter vedr. Drejet (økonomi, forsikringer, renovation 
m.v.) således, at kommunikation med de forskellige instanser alle ligger i 
kassererens mail eller i e-boks. Dette for at sørge for, at kommunikationen 
ligger de rette steder og gøre det enkelt at have overblik over, hvilke aftaler vi 
har og hvor vi kommunikerer omkring disse aftaler. Vi har valgt at nedlægge 
vores girokonto, således vi nu blot har konto i banken.  

Der er taget initiativ til Naturplejeuge i uge 42. Olav står for dette initiativ, hvor der 
vil være fokus på pleje af Drejets grund. Olav sender invitation ud til ugen, der ind-
befatter begge weekender omkring uge 42, og organiserer arbejdet for de deltager 
der kommer i løbet af ugen, vi håber, at mange har mulighed for at deltage. 

Punkt 3: 

Mette fremlagde regnskabet for perioden 1. juli 2022 - 31. marts 2023, en periode 
på 9 mdr. Den 9 måneders periode er grundet i at vi på sidste generalforsamling 
valgte at ændre regnskabsåret, så det nu går fra 1. april - 31. marts. Som det ses af 
resultatet, har vi lidt mere end 70.000 kr. på kontoen, men vi har brugt lidt mere end 
halvdelen af dette beløb på projektet med at få opgraderet solcelle og batteri kapa-
citet. Derudover har vi "brænde i banken" dvs. at vi har købt og betalt for 5 x bræn-
de, hvoraf vi indtil nu kun har fået 1 gang brænde leveret, hvilket gør at posten for 
brænde formodentlig vil være 0 kr. til næste år. Der var enkelte spørgsmål, dog ikke 
noget, der gav anledning til større diskussion.  

Efter godkendelsen af regnskabet blev budgettet gennemgået og med et budget på 
knapt 30.000 kr. blev dette godkendt.  

Kontingentet blev fastsat til at være uændret, da det ser ud til at vi rimelig stabilt får 
ca. 35.000 kr. ind om året i kontingent og det betyder at indtægter og udgifter går 
op. 

Punkt 4: 



Eva og Espen var på valg. De genopstillede begge og blev genvalgt enstemmigt. 
Eva tilkendegav, at det nu var sidste gang, at hun stillede op til bestyrelsen efter fle-
re år som medlem af Drejets bestyrelse. 

Punkt 5: 

Jens Borgaard Jensen og Ole Jæger blev begge genvalgt 

Punkt 6: 

Sofie blev genvalgt enstemmigt som revisor 

Punkt 7: 

a) Fordeling af stamuger ændres fra 2024 

Der blev fremført flere forskellige holdninger til dette forslag. Der var en generel op-
bakning til forslaget og til at implementere det hurtigst muligt. Der var dog også ar-
gumenter for, at denne ændring er stor, og at der var mere brug for at forstå konse-
kvenserne af den. Samtidig blev det fremført, at det ville være uhensigtsmæssigt at 
gennemføre allerede fra 2024, da folk kan have lagt planer med deres uge.  

Der var enighed om, at det er afgørende, at der er en overskuelig oversigt på 
hjemmesiden, som rækker f.eks. 10 år i forhold til stamugerne. Efter diskussion 
endte forslaget med at blive ændret til, at den nye fordeling af stamuger træder i 
kraft fra 2025, mens ugerne forbliver som planlagt i 2024.  

Der var 19 stemmer for. 2 stemte hverken for eller imod. 

b) Frist for at melde ind på stamuge rykkes for alle uger til 1. maj  
Dette forslag havde blandt andet til formål at lette kassererens arbejde med at tjek-
ke op på, hvilke stamuger huset kommer til at blive brugt i. Dette hensyn stod i 
modsætning til friheden for den enkelte familie til at have længere tid til at beslutte 
sig for, om man vil bruge sin stamuge.  

Det blev fremført, at en konsekvens af forslaget kan være, at familier melder ind, at 
de ønsker at bruge deres stamuge for at “sikre den” - og med den risiko, at den så 
alligevel ikke bliver brugt. Der blev i diskussionen også foreslået, at man kunne ryk-



ke fristen til 1. juni - men dog minimum fire uger før starten af sin stamuge. Flere 
mente dog, at dette gav risiko for misforståelser og forkerte fortolkninger.  

Der blev uanset frist henstillet til, at man melder ind til kassereren, hvis man allige-
vel ikke ønsker at benytte sin stamuge, selvom man har meldt ind på den. 

Forslaget som skrevet i indkaldelsen blev stemt igennem med 19 stemmer for, 2 
hverken for eller imod 

C) Ændring af bookingregler  

I  booking reglerne for huset har der tidligere stået i afsnittet "Booking af huset i an-
dre uger" pkt. 13 at der var fast arbejdsweekend i pinseweekenden og i weekenden 
med 1. lørdag i september, da dette ikke har været praksis længe, men arbejdswe-
ekender er lagt ind når bestyrelsen og dem som har faciliteret en arbejdsweekend 
har haft behov for er forslaget at ordlyden ændres så den stemmer overens med 
praksis. 

21 stemte for ændringen og blev hermed vedtaget. 

Punkt 8: 

• Olav orienterede om arbejdsugen, som i år kommer til at ligge i uge 42. Her vil 
man kunne nå mere end på en weekend, og forhåbentlig også have mere tid til at 
ses og arbejde sammen på kryds og tværs af familier. Olav håber, at så mange 
som muligt vil deltage. 

• Claus påpegede, at sporene fra ledet og til huset er meget dybe. Han vil være 
tovholder på at få ordnet dette, og han får sikkert brug for hjælp på et senere 
tidspunkt.


